



ကညီဂွံဝီခွဲးယာ်ကရူာ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပှၤဂွံဝီခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယါခိၣ်ဒုသဝီပှၤ

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ

လါအိၣ်ကထိဘၣ် ၂၈သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 23-342-11

ဒုပျာ်ယာ်ကီၢ်ရ့ၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ- KNU/KNLA-PC သးဖိတဂၤ ဖိၣ်ဆူၣ် ဖိသၣ်ပိာ်မုၢ်ဖိတဂၤ ဒီးကျဲးစးဖိၣ်ဆူၣ်စ့ၢ်ကိးဖိသၣ်ပိာ်မုၢ်ဖိအဂၤတဂၤ ဖဲတြၢ်တုကီၢ် ဆၣ်ပှၤ (လါအ့ၣ်ဖျါ ဒီး လါစဲးပထုဘၣ် ၂၀၂၃ နံၣ်)

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲ တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ် ဖဲတြၢ်တုကီၢ်ဆၣ်, ဒုပျာ်ယာ်ကီၢ်ရ့ၣ်ပှၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါအ့ၣ်ဖျါ ၂၄ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ် KNU/KNLA တၢ်မ့ၢ်တၢ်ခုၣ်ကီၣ်ကးကရၤ (KNU/KNLA-PC) သးရ့ၣ်နီၣ်ဂံၢ် (၇၇၆) အသးဖိတဂၤလၢအမံၤမ့ၢ် စီၤသါစိတဂၤအံၤ မၤပယုဲသ့ၣ်ထံးမုၢ်ခွါဂ့ၢ်ဝီ ဒီး ဂ့ၢ်ကျဲးစးဖိၣ်ဆူၣ် ဖိသၣ်ပိာ်မုၢ်ဖိ (၁၆) နံၣ် နီၢ်အ--- ဖဲတၢ်လီၤလၢအဘူးဒီး ဖိသၣ်မုၢ်ဖိတဂၤအံၤအသဝီန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါစဲးပထုဘၣ် ၉ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်အခါန့ၣ် ပှၤမၤကမၢ်တၢ် စီၤသါစိတဂၤအံၤ ဖိၣ်ဆူၣ်မၤတရီၤတပါဖိသၣ်မုၢ်ဖိ (၁၆) နံၣ် နီၢ်ဘ---တဂၤအံၤ လၢအပာ်ပှၤအိၣ်ပာ်တဘျီလံာ်န့ၣ်လီၤ. ပှၤတူၢ် ဘၣ်တၢ်ဖိ (၂) ဂၤအံၤ တီၣ်ဖျါထီၣ်ဂ့ၢ်ဝီဝဲအံၤဆူ ကညီဒီကလုာ်ပၤကီၢ်သး (KNPF)အအိၣ် ခီဖျါ ကညီပိာ်မုၢ်ကရၤ (KWO) န့ၣ်လီၤ. ဒ်လဲၣ်ဂ့ၢ်ဒ်လဲၣ်ဂ့ၢ်န့ၣ် KNPF ဖိၣ်ဒုးဃာ်ပှၤမၤကမၢ်တၢ်တဂၤအံၤတန့ၢ်ဘၣ် မ့ၢ်လၢ ပှၤမၤကမၢ်တၢ်အသးခိၣ် စၢတံၣ်မၤ တြီတံၢ်ဒီသဒါပှၤမၤကမၢ်တၢ်တဂၤအံၤအေယီၤန့ၣ်လီၤ. ခီဖျါလၢတၢ်ဖိၣ်ဒုးဃာ်ပှၤမၤကမၢ်တၢ်တဂၤအံၤတန့ၢ်ဘၣ် ဒီးအိၣ်တၢ်လီၤ ဘူးဒီး ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အေယီၤ ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အိၣ်လၢပာ်တဘျီလၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ. အေယီၤ KWO ခိၣ်န့ၢ်ကတဲၤကတီၤန့ၢ်တၢ်မၤစၢၤ ဒီး တၢ်လီၤလၢအဘၣ်ဘၢလၢဖိသၣ်ပိာ်မုၢ်ဖိ (၂) ဂၤအံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပှၤမၤကမၢ်တၢ်လဲၤပှၤဖျါးကွံာ်အသးဆူယါကီၢ် ဒီး တၢ်တပံးထီၣ်အီၤဂ့ၢ်ဝီလၢအမၤကမၢ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤအေယီၤနီတမံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.¹

¹ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါလၢ လံာ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤအပှၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်အီၤဖဲ လါနီၣ်ဝဲဘၣ် ၂၀၂၃ နံၣ် (ဒီးက့ၤပပျါအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ဃးတကီၢ်ခါတၢ်အိၣ်သးဖဲ လါအိၣ်ကူး ၂၀၂၄ နံၣ်) အပှၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆူၣ်ဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၤကဝီပှၤမၤသကိးတၢ်တဂၤ ဖဲ ဒုပျာ်ယာ်ကီၢ်ရ့ၣ် အပှၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအီၤ လၢကညီဂွံဝီခွဲးယာ်ကရူာ် (KHRG) လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၤကဝီပှၤန့ၣ်လီၤ. ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ် အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၤကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤလၢအဝဲနီၢ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါလၢ တၢ်ကွဲးရဲပှၤ အါထီၣ်အီၤ ဖဲ ပနီကဝီအပှၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါန့ၣ်လီၤ.

(၁) တပတီၢ်- တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	တၢ်မၤပယုၣ်သ့ၣ်ထံးမုၢ်ခွါဂ့ၢ်ဝီၣ်ထီၣ်ဒါ ဖိသၢ် (၂) ဂၤ (ပုၤမၤကမၢ်တၢ်မ့ၢ် KNU/KNLA တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်ကီၣ်ကးကရၢ (KNU/KNLA-PC) သးဖိတဂၤ)
တၢ်ကဲထီၣ်သးမုၢ်န့ၢ်မုၢ်သီ	လါအ့ၢ်ဖျါ ၂၄ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် ဒီး လါစဲးပထုဘၢၣ် ၉ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၤတၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူၢ်, ကီၢ်ဆၢၣ်, ကီၢ်ရဲၣ်)	ဆ---သဝီ, မဲၢ်သဲးကရူၢ်, ကြၢၢ်တုကီၢ်ဆၢၣ်, ဒုပျၢ်ယၢ်ကီၢ်ရဲၣ်

ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ		
မံၤ	နီၢ်ဘ---	နီၢ်အ---
သးနံၣ်	(၁၆) နံၣ်	(၁၆) နံၣ်
မုၢ်/ ခွါ	မုၢ်	မုၢ်
ကလုာ်	ကညီ	ကညီ
ထီၣ်ပုၢ် / သဘျ့	ထီၣ်ပုၢ်	သဘျ့
တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ	(မုၢ်ဆ့ၣ်မုၢ်ဂီၤပုၤမၤတၢ်ဖိ)	(မုၢ်ဆ့ၣ်မုၢ်ဂီၤပုၤမၤတၢ်ဖိ)
တၢ်ဘျီတၢ်ဘါ	ဘူးဒး	ဘူးဒး
တၢ်ဟံးမူဒါ/ လီၤလၢ	သဝီဖိ	သဝီဖိ
အိၣ်ဆိးဒုသဝီ	ဆ---သဝီ, မဲၢ်သဲးကရူၢ်	ဆ---သဝီ, မဲၢ်သဲးကရူၢ်

ပုၤလၢအမၤအပယုၣ်တၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ				
မံၤ	လီၤလၢ	သးကျိၤ/ သးရဲၣ် / သးတြိၤ	အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလီၤကျဲ / သးကလၢ	အိၣ်အမံၤဒီးလီၤလၢ
စီၤသါစိ	သးဖိ	KNU/KNLA-PC သးရဲၣ် နီၣ်ဂံၢ် (၇၇၆)	လၢ်အးသးသဝီ, ဂီၤခံတုၢ်ကရူၢ်, ကြၢၢ်တုကီၢ်ဆၢၣ်, ဒုပျၢ်ယၢ်ကီၢ်ရဲၣ်	သးရဲၣ်ခိၣ် ၈၁တံၣ်မၤ

(၂) တပတီၢ်- တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစိ

၁. ရဲပုၤပုၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆီဘၣ်တဆီတက့ၢ်.
ကြၢၢ်တုကီၢ်ဆၢၣ်ကညီပိၣ်မုၢ်ကရၢ (KWO) ကရၢဖိဒုးသ့ၣ်ညါ KHRG ဘၣ်ဃးတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်တခါအံၤန့ၢ်လီၤ. ဖဲလါအိးကထိဘၣ် ၂၄ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၢ် (KHRG ပျီပုၤပုၤမၤနီၣ်မၤယါပုၤဂ့ၢ်ဝီၣ်ခွဲးယၢ်တဂၤ) မၤတၢ်ထံၣ်လိၣ်သံကွၢ်တၢ်ဒီး

KWO ကရၢဖိတဂၤဒီး ထံၣ်လိာ်တဲသကိးဘၣ်စ့ၢ်ကိးတၢ်ဒီး ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ် (၂) ဂၤလၢအမ့ၢ် နီၣ်ဘ--- (ဒီး နီၣ်အ--- အံၤဖဲတၢ်လီၢ် ဘၣ်ဘၢတတီၤလၢ KWO သးကျဲၤပၢ်လီၤန့ၢ်အဝဲသ့ၣ်အလီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလါအိကူး ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၣ် KHRG ပျီပူၤပှၤမၤနီၣ်မၤယါ ပှၤတူၢ်ဝီၣ်ခွဲးယၢ်တဂၤအံၤ မၤတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်တၢ်အသီတဘျီဒီး KWO ကရၢဖိတဂၤလီၢ်လီၢ်ဝဲအံၤန့ၣ်လီၤ.)

၂. ကွဲးနီၣ်ပှၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတဂၤစ့ၢ်စ့ၢ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ဒီဟ့ၣ်နီၤလီၤ (ဒီးမၤလီၤတၢ်လီၤမံ) အိၤဒီဖျါ နီၣ်ဘ--- ဒီး KWO ကရၢဖိလၢအဆိၣ်ထွဲ မၤစၢၤပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖိ (၂) ဂၤ အံၤဖဲတၢ်ကဲထီၣ်သးဝံၤအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

(၃) တပတီၢ်- ဟံၣ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျါလၢလၢပွဲၤပွဲၤတက့ၢ်

ဟံၣ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျါလၢလၢပွဲၤပွဲၤတက့ၢ်.

ဖဲလါစဲးပထုဘၢၣ် ၉ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် ကဘၣ်ဖဲ ဂီၤဒီ ၁၂ နံၣ်ရံၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ် KNU/KNLA တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်ကိၣ်ကးကရၢ (KNU/KNLA-PC) သးဖိ စီၤသါစိတဂၤအံၤ ဖိၣ်ဆူၣ်မၤတရီၤတပါဝဲ ဖိသၣ်ပိာ်မုၢ်ဖိ နီၣ်ဘ--- လၢအသးနံၣ်အိၣ်ဒၣ်ထဲ (၁၆) နံၣ်ဇိတဂၤအံၤန့ၣ်လီၤ. နီၣ်ဘ--- ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်ဆူ KWO အအိၣ် ဘၣ်ဃးတၢ်ဖိၣ်ဆူၣ်မၤတရီၤတပါဝဲအိၣ်ကဲထီၣ် သးအဂ့ၢ် ဖဲပှၤမၤကမၢ်တၢ်အဟံၣ်ပှၤ ဒီး အဝဲဂုၢ်ကျဲၤစးလၢကပူၤဖျဲးထီၣ်ကွံာ်ဘၣ်ဆၣ် မၤဝဲတန့ၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ကဲထီၣ်သး ဖဲ လၢအဝဲလဲၤသ့အူထၢၤန့ၣ် လၢပှၤမၤကမၢ်တၢ်အဟံၣ်ပှၤအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.) ပှၤအဂၤတအိၣ်လၢဟံၣ်ပှၤနီၣ်တဂၤဘၣ်အယီ ပှၤထံၣ်ထွဲတၢ်ကဲထီၣ်သးတအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

တချုးလၢစီၤသါစိ ဖိၣ်ဆူၣ် နီၣ်ဘ---ဒီးဘၣ်န့ၣ် အဝဲမၤတရီၤတပါဝဲသ့ၣ်ထံးမုၢ်ခွါတၢ်ဂ့ၢ် (ဒီး ဂုၢ်ကျဲးစးဖိၣ်ဆူၣ်) စ့ၢ်ကိးနီၣ်ဘ--- အသကိးမုၢ် နီၣ်အ--- လၢကျဲကပၤ တၢ်လီၢ်လၢအဘူးဒီးသဝီတတီၤ ဖဲလါအ့ၣ်ဖျါ ၂၄ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် ကဘၣ်ဖဲ ဟါဒီ ၁၁ နံၣ်ရံၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. စီၤသါစိဖိၣ်ဆူၣ်နီၣ်အ--- မ့ၢ်တချုးဘၣ်ဆၣ် ဖိၣ်အန့ၢ် ဒီးနၢမူဝဲချုးန့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢနီၣ်အ--- ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တဘျီဘၣ်အယီ (တချုးဒီးလၢ လါစဲးပထုဘၢၣ် ၁၃ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်ဘၣ်န့ၣ်) တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတအိၣ်ဖျါထီၣ်ဘၣ် ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. (ဖဲနီၣ်အ--- နၢဟူလၢ ပှၤမၤကမၢ်တၢ်တဂၤဃီအံၤ ဖိၣ်ဆူၣ်မၤကမၢ်စ့ၢ်ကိး နီၣ်ဘ---အယီ အဝဲတဲဖျါထီၣ်ဒုးသ့ၣ် ညါ နီၣ်ဘ--- ဘၣ်ဃးအတၢ်လဲၤဒီဖျါအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.)

စီၤသါစိဖိၣ်ဆူၣ်မၤတရီၤတပါ နီၣ်ဘ---ဝံၤအလီၢ်ခံ (ဒီးအဝဲသ့ၣ်ညါစ့ၢ်ကိးဝဲလၢ ပှၤတဂၤအံၤဂုၢ်ကျဲးစးလၢကဖိၣ်ဆူၣ်နီၣ်အ--- အယီ) နီၣ်ဘ--- တဘၣ်သးဟ့ၣ်အယၢ် ဒီးဘၣ်သးဃုထံၣ်န့ၢ်တၢ်တီၢ်တြၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလါစဲးပထုဘၢၣ် ၁၀ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ်) နီၣ်ဘ--- ဂုၢ်ကျဲးစးဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဆူ KNU/KNLA-PC သးရ့ၣ် (နီၣ်ဂံၢ် ၇၇၆) သးရ့ၣ်ခိၣ် စၢတံၣ်မၤအအိၣ်ဘၣ်ဆၣ် အဝဲတအိၣ်လၢ အတၢ်လီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလါစဲးပထုဘၢၣ် ၁၃ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ် ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ခံဂၤလၢာ် လဲၤပၢ်ဖျါထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်ဆူ KWO အိၣ် ဒီးလဲၤပၢ်ဖျါထီၣ်ဝဲတၢ်ဂ့ၢ်အံၤဆူ ကြၢၢ်တုၤကီၢ်ဆၣ် ကညီၣ်ဒီကလုာ်ပၤကီၢ်သး (KNPF) အအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

လီၢ်ကဝီၤ KWO ကရၢဖိ နီၣ်ဃ--- လၢအအိၣ်ဖဲ ဒ---သဝီ, ထံၣ်ဂ့ၢ်သီကရူၢ်, ကြၢၢ်တုၤကီၢ်ဆၢၣ် ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲဒ်အံၤ, “အခီၣ်ထံးန့ၣ် ပၤကီၢ် (KNPF) ကလဲၤဖျါပုၤမၤကမၢ်တၢ်စီၤသါစိတဂၤအံၤ ဘၣ်ဆၢၣ် (KNU/KNLA-PC) အသးရ့ၣ်ခိၣ် စၢတံၣ်မၤ တဲဝဲလၢ ‘အကဲယပုၤသးဖိ’ အယိ (ပၤကီၢ်တဖျါအိၣ်အီၤလၢဘၣ်) ဒီး ဟဲက့ၤကဒါ. တဲစ့ၢ်ကီၢ်ဝဲလၢပုၤတဂၤအံၤမ့ၢ်အပုၤ. ဝံၤအလီၢ်ခံ ပ (KWO ဒီးပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်) အိၣ်ခိးကန့ၣ်တၢ်ကစီၣ် ဘၣ်ဆၢၣ် (စၢတံၣ်မၤ) တတဲကဒါပုၤတၢ်ဂ့ၢ်နီၣ်တမံၤဘၣ်. ပုၤမ့ၢ်သံကွၢ်အီၤ (ဘၣ်ဃးပုၤမၤကမၢ်တၢ်တဂၤအံၤအဂ့ၢ်) ဘၣ်ဆၢၣ် အဝဲတတဲဆၢတၢ်နီၣ်တမံၤဘၣ်. ဝံၤအလီၢ်ခံ ပုၤမၤကမၢ်တၢ်တဂၤအံၤလီၤမၢ်. ဖဲပဟးသံကွၢ်ဘၣ်ဃးပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအံၤအခါ ပန့ၢ်ဟူၤလၢအလဲၤဃ့ၢ်ထီၣ်လၢယိၤကီၢ်လံ.” KWO ကရၢဖိဒီးပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ် အဟံၣ်ဖိဃီဖိသ့ၣ်တဖျါဆိကမိၣ်ဝဲလၢ ကြၢၢ်တုၤကီၢ်ဆၢၣ် KNPF ပၤကီၢ်တဖျါ ဖိၣ်စီၤသါစိတဘျီဘၣ် မ့ၢ်လၢအမ့ၢ်သးအဂၤ တဖျါ KNU/KNLA-PC သးဖိ (တအိၣ်လၢ KNU တၢ်ပၤဆုၤဟီၣ်ကဝီၤပုၤဘၣ်) အယိန့ၣ်လီၤ. KNPF ပၤကီၢ်မ့ၢ်မၤနီၣ်မၤယါ တၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ဆၢၣ် တၢ်ဟံးထီၣ်ဂ့ၢ်ဝီၣ်ဆူၣ်ညါတအိၣ်နီၣ်တမံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲတၢ်ကဲထီၣ်သးအခါ စီၤသါစိအံၤ တဲပျံၤတဲဖုးပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ခံဂၤအံၤလၢ မ့ၢ်ပၤဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ် ကမၤသံဝဲန့ၣ်လီၤ. ဖိသ့ၣ်ပိၣ် မ့ၢ်ဖိခံဂၤအံၤ (ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢပၤကီၢ်အိၣ် ဒီး ပုၤမၤကမၢ်တၢ်အိၣ်ဘူးဒီးအဝဲသ့ၣ်အိၣ်တၢ်လီၢ်) ဝံၤအလီၢ်ခံ အဝဲသ့ၣ်ပျံၤ တၢ် ဒီးအိၣ်လၢဟံၣ်တဘျီလၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ. အယိ လၢတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ် KWO ဆီၣ်ထွဲမၤစၢဒီးကတဲၤကတီၤန့ၢ် တၢ်လီၢ်လၢ ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဂီၢ် ဖဲ KWO ဟံၣ်ကဒုလီၢ်တတီၤန့ၣ်လီၤ.

စးထီၣ်လၢပုၤတဖျါပုၤမၤကမၢ်တၢ်တဂၤအံၤဘၣ်အယိ ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ် (ဒီးအဟံၣ်ဖိဃီဖိ)တဖျါ ဘၣ်ဘၣ်ယိၣ်တၢ်လၢအတၢ် ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. KWO ကရၢဖိဘၣ်သးလၢ လီၢ်ကဝီၤပုၤန့ၢ်ဖိန့ၢ်ကမိၤသ့ၣ်တဖျါ ကဟံးထီၣ်ဂ့ၢ်ဝီၣ်ပုၤမၤကမၢ်တၢ်တဂၤ အံၤန့ၣ်လီၤ.

ဒီးန့ၢ်အါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဖဲ လါအီၤကူး ၂၀၂၄ နံၣ်

ဖဲလါအီၤကူး ၆ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၣ် KWO ကရၢဖိတဂၤ ဒုးသ့ၣ်ညါဘၣ် KHRG လၢ ပုၤမၤကမၢ်တၢ်တဂၤအံၤ လဲၤဃ့ၢ်ထီၣ်လၢ ယိၤကီၢ်လံအယိ KNPF ပၤကီၢ်ဟံးထီၣ်ဂ့ၢ်ဝီၣ်ဆူၣ်ညါတသ့နီၣ်တမံၤလၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ. (လဲၤထီၣ်ယိၤကီၢ်မ့ၢ်နီၣ်မ့ၢ်သီဖဲလဲၣ်န့ၣ် တသ့ၣ်ညါဘၣ်န့ၣ်လီၤ.) တချုးလၢပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်လဲၤအိၣ်လၢအဘူးအတၢ်လၢသဝီအဂၤတတီၤဒီးဘၣ်န့ၣ် အဝဲသ့ၣ်အိၣ်လၢ KWO ဟံၣ်ကဒုလီၤသၢလါန့ၣ်လီၤ. KWO ကရၢဖိ နီၣ်ဃ--- တဂၤအံၤအနီၢ်ကစၢ်ဒဲဝဲ ဟ့ၣ်မၤစၢတၢ်အိၣ်တၢ်အီၤလၢ ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ခံဂၤအံၤအဂီၢ် ဒီးအဝဲဃ့ထီၣ်ခိၣ်န့ၣ်သ့ၣ်တဖျါလၢ ကဟ့ၣ်မၤစၢပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ခံဂၤအံၤလၢအတၢ်အိၣ်မူအိၣ်ဂဲၤ တၢ်လိၣ်ဘၣ်သ့ၣ်တဖျါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖျါ ဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢထဲလၢ KWO ကရၢဖိတဂၤအံၤအနီၢ်ကစၢ် တၢ်ဟ့ၣ်မၤစၢအအိၣ်ဒီး ဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဆီၣ်ထွဲမၤစၢလီၤလီၤဆီဆီလၢတၢ်လီၢ်ဂၤတအိၣ်နီၣ်တမံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. နီၣ်အ--- အိၣ်ဒီး ခိၣ်န့ၣ်တဘၣ်လီၢ်ဘၣ်စးဘၣ် စးထီၣ်လၢအအိၣ်ဖျဲၣ်ထီၣ်လံၤလံၤလံၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ခံဂၤလၢဖဲ ဖဲအိၣ်မၤအိၣ်တၢ်မ့ၢ်ဆ့ၣ် မ့ၢ်ဂီၤ လၢတၢ်လုၢ်အိၣ်နီၣ်ခိၣ်သးသမူတန့ၢ်ဘၣ်တန့ၢ်ဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

(၄) တပတီၢ်- တၢ်ဃုန့ၢ်အခွဲး

မ့ၢ်ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖၣ် ဟ့ၣ်ပှၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤဧါ, ဟ့ၣ်ပှၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢ ပကသုတၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.

KWO ကရၢဖိဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ ဒီးဟ့ၣ်စ့ၢ်ကိးတၢ်ပျဲလၢ KHRG ကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ. (KHRG ပျီပူၤပှၤမၤနီၣ်မၤဃါပှၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်တဲသကိးစ့ၢ်ကိးတၢ်ဒီး ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖိတဖၣ်ဒီး ဒုးသ့ၣ်ညါအဝဲသ့ၣ်လၢတၢ်ကရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ.)

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖုၣ်ကိၣ်

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အိၣ်ဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘူတဖုလၢ အၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပှၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲလီၢ်ကဝီၤဒုးသိဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤဃါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သိးကဟံၣ်ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမျၢၢ်တဖၣ်အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘီ ဒီးအတၢ်ထီၣ်တၢ်ဟံၣ်သးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နဃုထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ www.khrg.org အပူၤသ့ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.